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Èåðåé Âàäèì Òàòóñü

Ñâÿùåííèê Èîàíí Ãðèãîðüåâè÷ 
Ñïåðàíñêèé - íàñòîÿòåëü õðàìà 
Ïîêðîâà Ïðåñâÿòîé Áîãîðîäèöû 
ïîñåëêà Àêáóëàê Îðåíáóðãñêîé 
åïàðõèè (1909-1916 ãã.).
В статье на основе впервые вводимых в научный оборот архивных материалов 

реконструирована биография священника Иоанна Григорьевича Сперанского, насто-
ятеля храма Покрова Пресвятой Богородицы поселка Акбулак. Священник Иоанн 
Сперанский трудился на разных должностях как в Саратовской, так и в Оренбургской 
епархиях. Он внес особый вклад в развитие прихода в поселке Акбулак и в строитель-
ство в 1913-1914 годах в этом поселке нового храма.

Ключевые слова: Оренбургская епархия, Акбулак, храм Покрова Пресвятой Богоро-
дицы, священник Иоанн Григорьевич Сперанский.
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Priest Vadim Tatus
Priest Ioann Grigorievich Speranskiy - rector of the Church  

of the Intercession of the Blessed Virgin in the Akbulak village  
of the Orenburg diocese (1909-1916)
Based on the first introduced into scientific circulation archival materials the article is 

reconstructed the biography of priest Ioann Grigorievich Speranskiy, rector of the Church of 
the Intercession of the Blessed Virgin of the Akbulak village. Priest Ioann Speranskiy worked 
in various positions both in Saratov and Orenburg dioceses. He made a special contribution to 
the development of the parish in the Akbulak village and to the construction of a new temple 
in this village in 1913-1914.

Key words: the Orenburg diocese, Akbulak, the Church of the Intercession of the Blessed 
Virgin, the priest Ioann Grigorievich Speranskiy.
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